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Martin MUSIAL, moderátor
--------------------
Ministr školství Ondřej Liška představil v Olomouci takzvanou Bílou knihu. Právě ta je základem reformy vyššího
odborného a vysokoškolského vzdělávání. Diskuse se studenty i pedagogy na půdě Univerzity Palackého byla první
ze série návštěvy vysokých škol, které chce ministr během roku v souvislosti s tvorbou zákona uskutečnit.

Eva KNAJBLOVÁ, redaktorka
--------------------
Bílá kniha, za poslední léta asi nejdiskutovanější návrh reformy systému terciárního vzdělávání. Strategický dokument
má podle svých tvůrců ukázat, jakým směrem by se mělo v následujících 15 až 20 letech vysoké školství ubírat.

Ondřej LIŠKA, ministr školství
--------------------
By měl modernizovat české vysoké školství.

Eva KNAJBLOVÁ, redaktorka
--------------------
Materiál doslova rozbouřil stojaté vody vysokého školství. Část akademické veřejnosti jej bez výhrady podporuje. Má
ale také řadu odpůrců, kteří poukazují na některé věcné chyby.

Lubomír DVOŘÁK, rektor Univerzity Palackého Olomouc
--------------------
Je to materiál, se kterým samozřejmě dá pracovat, ale má řadu jaksi problémů, který se teď můžou promítat i do toho
věcného návrhu zákona.

Eva KNAJBLOVÁ, redaktorka
--------------------
Právě proto vyrazil ministr přímo na univerzity.

Ondřej LIŠKA, ministr školství
--------------------
Já tuto reformu vládě a parlamentu předložím pouze tehdy, pokud naleznu soulad s akademickými pracovníky s
vysokými školami.

Eva KNAJBLOVÁ, redaktorka
--------------------
Debata o Bílé knize vzbudila na univerzitě obrovský zájem.

pracovník UP
--------------------
Docela mě překvapilo, že jsem slyšel jako promyšlený rozumný relevantní názory, dost mě to od české politiky
překvapuje, jsem rád.

studentka UP
--------------------
Jsou tam některé věci, které si myslím, že jsou potřeba, ale některé nedokážu posoudit.
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Eva KNAJBLOVÁ, redaktorka
--------------------
Diskuse se točila především kolem plánovaného financování vysokého školství.

Ondřej LIŠKA, ministr školství
--------------------
Na rozdíl od dnešního stavu, kdy se rozpočet schvaluje z roku na rok, by školy dostaly výhled na tří až pětileté období
a mohly tak strategicky plánovat svůj rozvoj.

Lubomír DVOŘÁK, rektor Univerzity Palackého Olomouc
--------------------
Je tam záležitost třeba školného a to je věc, která není vůbec vyřešena.

Eva KNAJBLOVÁ, redaktorka
--------------------
Ministr Liška se teď chystá na pražskou Univerzitu Karlovu. Právě odtamtud totiž na adresu Bílé knihy zaznívají
nejkritičtější slova. Eva Knajblová, Česká televize, Olomouc.


